

EVIDENCE*(Recorded by Electronic Apparatus)**[Texte]*

Thursday, December 11, 1986

• 1533

The Chairman: Members of the committee, welcome.

The first appropriate thing for me to do is to read the letter from The Speaker, the Hon. John Fraser:

Pursuant to Standing Order 93(2), this is to confirm your appointment as Chairman of the Legislative Committee on Bill C-22, an Act to amend the Patent Act and to provide for certain matters in relation thereto.

That was addressed to myself. It appoints me as chairman.

I would ask that the clerk read the reference.

The Clerk of the Committee: It is:

Ordered that Bill C-22, An Act to amend the Patent Act and to provide for certain matters in relation thereto, be referred to a Legislative Committee.

The Chairman: Members of the committee, we have an interesting and busy time ahead of us. I am sure we look forward to that.

In the few routine matters that we should dispose of, the first one is printing when a quorum is not present. It is written here in motion form which I could put forward. If the Chair might offer some advice, it is worthy of a discussion on it.

The motion is that the chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that not less than—and then there is blank, and that is where the motion would fill in the number—members of the committee are present.

Before discussing that, basically a quorum of four has been established for the committee, which includes the chairman. That really means that we are in a situation of this quorum being the chairman plus three other persons. I leave it to the discussion of committee members as to whether or not you want to hear evidence with less than that number or not; you may want to have a full quorum present. Mr. Orlikow.

• 1535

Mr. Orlikow: Mr. Chairman, I have no objections to the number, but I do believe, given that this bill has engendered so much discussion and argument on both sides, that in the number four we should add the provision that at least one shall be a member of the opposition.

The Chairman: So what you are suggesting, I understand, is that from your perspective the number four is satisfactory and that you would like one of those to be an opposition member. Mr. Ouellet.

Mr. Ouellet: Mr. Chairman, I think I would like, if it is in agreement with the members of the committee, that indeed this proviso apply: that there be a quorum before, including one member representing either opposition party. I could assure you, as far as our party is concerned, that Madam

TÉMOIGNAGES*(Enregistrement électronique)**[Traduction]*

Le jeudi 11 décembre 1986

Le président: Bienvenue aux membres du comité.

La première chose à faire, c'est de lire la lettre du Président de la Chambre, M. John Fraser:

En vertu du règlement 93(2), la présente confirme votre nomination au poste de président du comité législatif pour l'étude du projet de loi C-22, loi modifiant la Loi sur les brevets et prévoyant certaines dispositions connexes.

La lettre m'est adressée. Elle confirme ma nomination.

Je vais demander au greffier de lire l'ordre de renvoi.

Le greffier du Comité: Étant donné:

que le projet de loi C-22, loi modifiant la Loi sur les brevets et prévoyant certaines dispositions connexes soit référé au Comité législatif.

Le président: Mesdames et messieurs, nous allons passer ensemble des heures intéressantes.

Parmi les questions d'usage à régler figure tout d'abord l'impression en l'absence d'un quorum. Nous avons une motion que je pourrais déposer. Si vous me permettez de vous donner des conseils, elle mérite une discussion.

La motion propose que le président soit autorisé à tenir des réunions pour recevoir des témoignages et à permettre l'impression de ces derniers en l'absence d'un quorum pourvu que x membres—remplissez le chiffre—soient présents.

Avant d'amorcer la discussion, je vous rappelle que le comité a fixé son quorum à quatre personnes, dont le président. Autrement dit pour avoir quorum il faut que le président et trois autres députés soient présents. Je vous laisse le soin de décider si vous voulez entendre les témoignages en l'absence du quorum; vous préférez peut-être avoir quorum. Monsieur Orlikow.

M. Orlikow: Monsieur le président, je n'ai rien contre le chiffre choisi, mais vu la discussion suscitée par ce projet de loi et les arguments controversés, je pense qu'il faudrait ajouter aux quatre membres la condition que l'un d'entre eux soit un député de l'opposition.

Le président: Autrement dit, vous êtes satisfait d'avoir quatre personnes à condition que l'une d'entre elles soit un député de l'opposition. Monsieur Ouellet.

M. Ouellet: Monsieur le président, si vous n'avez pas d'objection, et si les membres du comité sont d'accord, on devrait ajouter cette condition, soit que l'on ait quorum mais que l'un des membres du quorum représente l'un ou l'autre parti de l'opposition. Pour notre parti, je peux vous garantir